



Школа профессора В.Макац (Украина).
**ФУНКЦИОНАЛЬНАЯ ВЕГЕТОЛОГИЯ
КАК РАЗДЕЛ СОВРЕМЕННОЙ МЕДИЦИНЫ**

School of professor V.Makats (Ukraine).
**FUNCTIONAL VEGETOLOGY
AS A DIVISION OF CONTEMPORARY MEDICINE**

**НЕОБХОДИМОЕ ПРЕДИСЛОВИЕ К ТЕМАТИЧЕСКОМУ ЖУРНАЛУ №10
"ТЕОРЕТИЧЕСКИЕ И ПРАКТИЧЕСКИЕ ОШИБКИ КИТАЙСКОЙ ЧЖЕНЬ-ЦЗЮ
ТЕРАПИИ"**

**FOREWORD TO THE THEMATIC JOURNAL № 10
"THEORETICAL AND PRACTICAL MISTAKES OF THE CHINESE ZHENJIU
THERAPY".**

Официальные рекомендации ВОЗ...

Согласно рекомендации ВОЗ одной из основ медицины на современном этапе должны стать электропунктурная диагностика и рефлексотерапия. [Международное совещание ВОЗ, Ереван, 19-21.09.2003г.].

Тематический журнал содержит первую часть закрытой ранее информации, полученной на протяжении 1975-2012 годов. Последняя оказалась неожиданной для наших китайских Учителей и "недоступной украинскому медицинскому олимпу". Откровенно говоря, сегодня нас это мало волнует - всему свое время. Но думающей части медицинских специалистов она необходима по следующим причинам.

1.Открытая в Украине неизвестная функционально-вегетативная система человека свидетельствует о биофизической реальности гипотетических акупунктурных каналов и их непосредственном отношении к вегетативному гомеостазу.

2.Сделанное открытие, рано или поздно окажется в центре внимания системной физиологии и обусловит пересмотр терапевтических и реабилитационных канонов, построенных на принципах Ньютоновской механики.

3.Официально признанная медицинская квалификация "рефлексотерапевт" не соответствует действительности, потому что традиционная

Official recommendations of WHO...

According to recommendations of WHO, the bases of medicine at modern stage must include electropunctural diagnostics and reflex therapy ... [International meeting of WHO on traditional therapy. Yerevan, 19-21 September, 2003].

The thematic Journal contains the first part of previously restricted information that has been disclosed since 1975. The information turned out to be unexpected for our Chinese teachers and unavailable for official Ukrainian medical "Olympus". Frankly speaking, today, we do not care much about it – everything has its time. But, for the reasonably thinking part of medical specialist it is important because of the following reasons.

1. The discovered in Ukraine unknown functional-vegetative system of the human testifies to biophysical reality of hypothetical acupunctural channels and their direct relation to vegetative homeostasis.

2. The discovery, sooner or later, will appear in the center of attention of system physiology and will condition the review of therapeutic and rehabilitation canons, based on the principles of Newton's mechanics.

3. Officially recognized medical qualification "reflex therapist" has nothing in common with reality, because traditional *Zhenjiu* therapy has no rela-

